



**MINISTÈRE DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES DU ROYAUME DES PAYS-BAS  
LA HAYE**

**PROTOCOLE SUR LA LOI APPLICABLE AUX OBLIGATIONS ALIMENTAIRES  
(La Haye, le 23 novembre 2007)**

Notification conformément à l'article 30 du Protocole

**RATIFICATION**

**Géorgie**, 14-05-2024

Conformément à l'article 25, deuxième paragraphe, sous a, le Protocole entrera en vigueur pour Géorgie le 1<sup>er</sup> septembre 2024.

**DÉCLARATION**

**Géorgie**, 14-05-2024

*(Traduction)*

« La Géorgie déclare que la mise en œuvre du protocole du 23 novembre 2007 sur la loi applicable aux obligations alimentaires à l'égard des régions géorgiennes d'Abkhazie et de Tskhinvali/Ossétie du Sud – occupées par la Fédération de Russie suite à son agression militaire illégale – commencera une fois que la juridiction de facto de la Géorgie sur les territoires occupés sera pleinement rétablie. »

La Haye, le 14 mai 2024

Les notifications depositaires sont accessibles en ligne sur le site Web du Ministère des Affaires étrangères du Royaume des Pays-Bas, à l'adresse <https://treatydatabase.overheid.nl>

XXXIX Loi applicable aux obligations alimentaires No. 02/2024



**MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS OF THE KINGDOM OF THE NETHERLANDS  
THE HAGUE**

**PROTOCOL ON THE LAW APPLICABLE TO MAINTENANCE OBLIGATIONS  
(The Hague, 23 November 2007)**

Notification pursuant to Article 30 of the Protocol

**RATIFICATION**

**Georgia, 14-05-2024**

The Protocol will, in accordance with its Article 25, second paragraph, sub-paragraph a, enter into force for Georgia on 1 September 2024.

**DECLARATION**

**Georgia, 14-05-2024**

“Georgia declares that the application of the Protocol of 23 November 2007 on the Law Applicable to Maintenance Obligations in relation to Georgia's regions of Abkhazia and the Tskhinvali region / South Ossetia – occupied by the Russian Federation as a result of its illegal military aggression – shall commence once Georgia's de facto jurisdiction over the occupied territories is fully restored.”

The Hague, 14 May 2024

The Depositary Notifications are accessible on the website of the Ministry of Foreign Affairs of the Kingdom of the Netherlands at <https://treatydatabase.overheid.nl>

XXXIX Law applicable to maintenance obligations No. 02/2024